

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

# Value Engineering

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会  
中国高等教育学会价值工程分会 会刊

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊  
万方数据—数字化期刊群入网期刊  
中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

JIAZHI GONGCHENG

2021 12

下旬刊（总第 620 期 / 第 40 卷）

# 价值工程

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

万方数据

# 价值工程

2021年12月下旬刊 (总第620期 / 第40卷)

1982年创刊 2021年12月28日出版

中国商界文联会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会会刊  
中国高等教育学会价值工程分会会刊

封面刊名题字：袁宝华

主管单位：

河北省科学技术协会

主办单位：

河北省技术经济管理现代化研究会

总顾问：管在源

总 编：高志彪

总编室：师瑞

电 话：0311-87024742

编 辑 部：马慧霞

刘英禄

电 话：0311-83020178

0311-83036626

传 真：0311-87024742

投稿信箱：vezzsbjb@163.com

网 址：www.vezzs.com

责任编辑：高生明

封面设计：王金军

版面设计：韩宇红

国际标准连续出版物号：ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号：CN 13-1085/N

国内邮发代号：18-2

国内订阅：全国各地邮局

国内发行：河北省报刊发行局

国外发行：中国国际图书贸易总公司

印 刷：廊坊市长岭印务有限公司

编辑出版单位：价值工程杂志社

社 址：石家庄槐安西路88号

邮 编：050091

国内定价：30.00元人民币

海外定价：30.00美元

# 目 录

## \* 价值管理 \*

- 西北地区小城市衰败街巷空间更新设计研究 ..... 张越博等(1)  
核电厂维修策略有效性评估研究 ..... 李林等(4)  
标准化助推城市管理精细化建设研究初探 ..... 高逾(9)  
风电工程项目施工与管理探讨 ..... 陈丽(13)  
深入探究定额计价与工程量清单计价方法 ..... 郑占军等(16)  
国土空间规划体系下控规改革与实践探索 ..... 申振等(19)  
企业物资采购质量管理与有效控制 ..... 滕群辉(22)  
城市燃气安全事故原因分析和防范措施探索 ..... 余江(25)  
基于风险管理的施工企业内部控制分析 ..... 李烨宇(28)  
后疫情时代苏州外贸企业发展策略研究 ..... 王妍(31)  
“天生国际化企业”大疆的国际化战略研究 ..... 崔文婧等(34)  
机场II/III类运行安全关键影响因素研究 ..... 姜涛等(37)  
地铁工程施工安全质量管理措施分析 ..... 王振莹(41)  
建筑工程安全生产风险管理 ..... 卢鹏羽(44)  
论机场PPP项目设计管理模式 ..... 赵雷(47)  
泥石流治理工程施工管理探究 ..... 蒋艳群等(50)

## \* 价值链·供应链 \*

- 柔性定制与敏捷重组的后装保障态势构建流程研究 ..... 冯春等(53)

## \* 功能载体创新 \*

- 水中裸露基岩地质钻孔灌注桩成孔技术研究 ..... 钟方红(56)  
桩端桩侧组合后注浆桩现场试验研究 ..... 王伟等(59)  
综采面液压支架智能化撤除设备及工艺研究 ..... 刘祥兵等(62)  
“塔顶拆除”在高层建筑楼体拆除中的应用 ..... 绳传凡等(65)  
双线铁路连续梁0号块支架设计 ..... 王传策等(68)  
大型邮轮船坞舾装技术研究 ..... 石金松等(71)  
水工混凝土结构裂缝成因及处理浅析 ..... 王斌(74)  
浅谈HDPE管道放坡开挖施工边坡的稳定性 ..... 何井斌(77)  
岩心钻探烧钻事故及预防处理措施分析 ..... 邹润(80)  
公路工程施工中的沥青路面施工技术分析 ..... 石体伟(83)  
CRTSⅢ型板式无砟轨道工程在京沈客专辽宁段TJ-9标的运用与工艺  
分析 ..... 李福东(86)  
超大断面地铁车站双层叠合初支拱盖法的设计与施工 ..... 周凯(89)  
市政工程道路路基施工技术要点探析 ..... 冯贵宝(92)  
水电站坝基深孔帷幕灌浆施工技术分析 ..... 冯浩(95)  
房屋建筑工程屋面防水施工技术及质量控制 ..... 牛飞(98)  
隧道大变形及软弱围岩支护及掘进技术研究 ..... 王金龙(101)  
闭式循环冷却水系统节能优化研究 ..... 余科科等(104)

\* 价值应用 \*

三相异步电动机直接启动的继电接触器控制线路研究	张淼 等(107)
信息化技术在水利工程施工管理中的应用分析	曲军诚(110)
疫情背景下浙江高校就业困难毕业生帮扶机制创新与路径研究	章雁峰 等(113)
建筑装配式智慧建造技术研究与应用	易富民 等(116)
计及高铁牵引负荷的地区电能质量仿真研究	赵岩(119)
人体姿态识别的非线性金字塔设计	宋传军 等(122)
基于灰色白化权函数的河湖岸线规划利用现状评价指标优选研究	谷鑫 等(126)
块茎类播种机的设计	仲臣臣 等(130)
山区遥感影像地形辐射统计校正模型改进研究	邓禹 等(133)
论建筑工程经济在工程项目管理中的应用	刘诚(136)
发电厂节能降耗中热能与动力工程的应用	王宝军(139)
现代房屋建筑设计中的节能环保技术的应用	于阿娜(142)
新能源趋势下新能源汽车及其发展	楼亚强(145)
基于 Multisim 的计数器的仿真实现	范毅军 等(148)
煤矿掘进支护中存在问题及应对措施	张继伟(151)
基于 Slide 山区弃土场的稳定性分析	罗益辉 等(154)
城市轨道交通正线异响浅析	于航 等(157)
基于百度地图 API 访问的出行时间成本矩阵计算	卢鹏羽(160)
大数据背景下电网企业预算智能管理及预测优化分析	伍斯龙(163)
基于耕地保护理念的耕作层剥离技术探究	吴幸联(166)
建筑工程监理质量管理技术的研究与应用	叶万和(169)
基于 10kV 配电网防雷技术应用分析	唐金源(172)
郑州市某冲沟回填地基岩土工程评价	杨奇超(175)
一种新的不确定多目标规划问题求解方法研究	朱京尧(178)
互联网+时代计算机网络信息安全及防护策略	尹娜(181)

\* 工业工程 \*

特大城市旧城更新项目公交首末站配建研究	黄程成 等(185)
---------------------	------------

\* 理论综述 \*

基于 DEA 的安徽省广告效率评价	惠瑜添(188)
地下结构施工可靠性评价方法研究	徐文(191)
老年人陪伴机器人动态跟随技术研究	王子涵 等(194)

**郑重声明**

1、本刊所刊载内容未经书面许可，任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制，及存储于检索系统，提供给公众或私人使用。

2、来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否，若未收到回复信息，请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内，未录用者可自行处理。请勿一稿多投，不涉及保密、署名无争议，请作者自留底稿，恕不退稿。

3、编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权，不同意删修的稿件请在来稿中声明。

4、本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬（或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵）已包含相关期刊网站著作权使用费，所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议，请在投稿时说明，本刊将按作者说明处理。

**Value Engineering**  
**(VE)**  
Fortnightly Issue  
Started in 1982  
Vol.40 12.c  
(Sum No.620)  
Published in Dec. 28, 2021

**Inscribed:** Yuan Baohua  
**General Counsel:** Guan Zaiyuan  
**Executive Editor-in-chief:**  
Gao Zhibiao  
**Manager:**  
Hebei Association for  
Science and Technology  
**Sponsor:**  
Hebei Institute of Technology  
Economy and Modern Management

**Chief Editor's Department:**  
Shi Rui  
**Editor:** Editorial Team of VE  
**Publisher:**  
Magazine Publishing House of VE  
**Address:**  
No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang  
**Tel:** (0311) 87024742  
**E-mail:** vezzshjb@163.com

**Printed by:**  
Changling Printing Co., Ltd. Langfang  
**Distributor:** Shijiazhuang Post Office  
**Subscriptions:**  
Chinese Local Post Office  
**Domestic Issue Code:** 18-2  
**Domestic Single Price:** ¥30.00  
**Overseas Single Price:** 30.00  
**Open Publishing**  
**ISSN 1006-4311**  
**CN 13-1085/N**

# CONTENTS

## VALUE MANAGEMENT

- 1 Research on Space Renewal Design of Declining Streets and Lanes in Small Cities in Northwest China ..... ZHANG Yue-bo,*et al.*  
4 Research on Effectiveness Evaluation of Nuclear Power Plant Maintenance Strategy ..... LI Lin,*et al.*  
9 Preliminary Research and Analysis of Standardization Support in Urban Management Refinement ..... GAO Yu  
13 Discussion on Construction and Management of Wind Power Projects ..... CHEN Li  
16 In-depth Exploration of the Method of Quota Valuation and List Valuation ..... ZHENG Zhan-jun,*et al.*  
19 Reform and Practice of Control Regulations under the Territorial Space Planning System ..... SHEN Zhen,*et al.*  
22 Quality Management and Effective Control of Enterprise Material Purchase ..... TENG Qun-hui  
25 Analysis of Causes of City Gas Safety Accidents and Exploration of Preventive Measures ..... YU Jiang  
28 Analysis of Internal Control of Construction Enterprises Based on Risk Management ..... LI Ye-yu  
31 Research on the Development Strategy of Suzhou Foreign Trade Enterprises in the Post-epidemic Era ..... WANG Yan  
34 Research of "Born-Global Firm" DJI's Internationalization Strategy ..... CUI Wen-jing,*et al.*  
37 Research for Operation Safety Key Factors of Airport CAT II/III ..... JIANG Tao,*et al.*  
41 Analysis of Safety and Quality Management Measures for Subway Construction ..... WANG Zhen-ying  
44 Safety Management Planning of Jiao Shan Fu Project ..... LU Peng-yu  
47 On the Design and Management Mode of Airport PPP Project ..... ZHAO Lei  
50 Study on Construction Management of Debris Flow Control Project ..... JIANG Yan-qun,*et al.*

## VALUE CHAIN•SUPPLY CHAIN

- 53 Research on the Post-installation Support Situation Construction Process of Flexible Customization and Agile Reorganization ..... FENG Chun,*et al.*

## FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 56 Research on Technology of Geological Bored Pile Forming Hole in Exposed Bedrock in Water ..... ZHONG Fang-hong  
59 Field Experimental Study on Post Grouting Pile at Tip and Side ..... WANG Wei,*et al.*  
62 Research on the Intelligent Removal Equipment and Technology of Hydraulic Support in Fully Mechanized Face ..... LIU Xiang-bing,*et al.*  
65 The Application of "Tower Top Demolition" in the Demolition of High-rise Buildings ..... SHENG Chuan-fan,*et al.*  
68 Design of No.0 Block Support for Continuous Beam of Double Track Railway ..... WANG Chuan-ce,*et al.*  
71 Research on Outfitting Technology of Large Cruise Ship Dock ..... SHI Jin-song,*et al.*  
74 Analysis on the Causes and Treatment of Cracks in Hydraulic Concrete Structures ..... WANG Bin  
77 Talking about the Stability of the Side Slope of HDPE Pipeline Excavation ..... HE Jing-bin  
80 Analysis of Drill Burning Accidents in Core Drilling and Preventive Measures ..... ZOU Run  
83 Analysis on Construction Technology of Asphalt Pavement in Highway Engineering Construction ..... SHI Ti-wei  
86 Application and Process Analysis of CRTS III Slab Ballastless Track Project in TJ-9 Bid of Liaoning Section of Beijing-Shenyang Passenger Dedicated Line ..... LI Fu-dong

89 Design and Construction of Double-Layered and Primary-supported Arch Cover Method for Super Large Section Metro Station	ZHOU Kai
92 Discussion and Analysis on the Main Points of Construction Technology of Municipal Engineering Road Subgrade	FENG Gui-bao
95 Analysis on Construction Technology of Deep Hole Curtain Grouting for Dam Foundation of Hydropower Station	FENG Hao
98 Roof Waterproof Construction Technology and Quality Control of House Construction Engineering	NIU Fei
101 Research on Supporting and Driving Technology of Tunnel Large Deformation and Weak Surrounding Rock	WANG Jin-long
104 Study on Energy Saving and Optimization of Closed Cycle Cooling Water System	YU Ke-ke, <i>et al.</i>

### VALUE APPLICATION

107 Research on Relay Contactor Control Circuit for Direct Start of Triple-phase Asynchronous Motor	ZHANG Miao, <i>et al.</i>
110 Application Analysis of Information Technology in Construction Management of Water Conservancy Projects	QU Jun-cheng
113 Research on the Innovation and Path of Assistance Mechanism for Graduates with Employment Difficulties in Zhejiang Colleges and Universities under the Background of the Epidemic	ZHANG Yan-feng, <i>et al.</i>
116 Research and Application of Intelligent Prefabricated Construction Technology for Building	YI Fu-min, <i>et al.</i>
119 Regional Power Quality Simulation Study Taking into Account the High-speed Rail Traction Load	ZHAO Yan
122 Nonlinear Depth Pyramid for Human Pose Estimation	SONG Chuan-jun, <i>et al.</i>
126 Study on the Optimization of Evaluation Indicators for the Planning and Utilization of River and Lake Shoreline Based on Gray Whitening Weight Function	GU Xin, <i>et al.</i>
130 Design of Tuber Seeder	ZHONG Chen-chen, <i>et al.</i>
133 Research of an Improved Statistical Models of Topographic Radiation Correction	DENG Yu, <i>et al.</i>
136 On the Application of Construction Engineering Economy in Engineering Project Management	LIU Cheng
139 Application of Thermal Energy and Power Engineering in Energy Saving and Consumption Reduction in Power Plants	WANG Bao-jun
142 Application of Energy-saving and Environmental Protection Technology in Modern Building Design	YU A-na
145 New Energy Vehicles and Their Development under the New Energy Trend	LOU Ya-qiang
148 Simulation of Counter Based on Multisim	FAN Yi-jun, <i>et al.</i>
151 Existing Problems and Countermeasures in Coal Mine Excavation and Support	ZHANG Ji-wei
154 Stability Analysis of the Spoil Ground in the Mountainous Area Based on Slide	LUO Yi-hui, <i>et al.</i>
157 A Brief Analysis of the Normal Line Abnormal Sound of Urban Rail Transit	YU Hang, <i>et al.</i>
160 Travel Time Cost Matrix Calculation Based on Baidu Map API Access	LU Peng-yu
163 Intelligent Budget Management and Forecast Optimization Analysis of Power Grid Enterprises under the Background of Big Data	WU Si-long
166 Research on Cultivated Layer Stripping Technology Based on the Concept of Cultivated Land Protection	WU Xing-lian
169 Research and Application of Construction Project Supervision Quality Management Technology	YE Wan-he
172 Application Analysis of Lightning Protection Technology Based on 10kV Distribution Network	TANG Jin-yuan
175 Geotechnical Engineering Evaluation of a Gully Backfill Foundation in Zhengzhou	YANG Qi-chao
178 Research on a New Method for Solving Uncertain Multi-objective Programming Problems	ZHU Jing-yao
181 Computer Network Information Security and Protection Strategy in the Internet+ Era	YIN Na

### IE

185 Research on the Construction of the First and Last Bus Stations of the Old City Renewal Project in the Megacities	HUANG Cheng-cheng, <i>et al.</i>
---	----------------------------------

### THEORETICAL REVIEW

188 Evaluation of Advertising Efficiency in Anhui Province Based on DEA	HUI Yu-tian
191 Study on Reliability Evaluation Method of Underground Structure Construction	XU Wen
194 Research on Dynamic Following Technique of Elderly Companion Robot	WANG Zi-han, <i>et al.</i>